



ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ

ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និង ហិរញ្ញវត្ថុ

លេខ...០០៥.....សហវិ.....

រាជធានីភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី ០៧ ខែ ០៤ ឆ្នាំ ២០១៤

សារាចរណែនាំ

ស្តីពី

ការអនុវត្តនីតិវិធីសម្រាប់ការបើកផ្តល់បៀវត្សប្រចាំខែជូនមន្ត្រីរាជការស៊ីវិល នគរបាលជាតិ យោធិន
និងប្រាក់កម្រៃរបស់មន្ត្រីជាប់កិច្ចសន្យា ឬ បុគ្គលិកអណ្តែត
ប្រាមណីយ៍ប្រាក់បញ្ញើរបស់ក្រុមប្រឹក្សានៃរដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ

- យោង៖ - សារាចរលេខ ០១ សរ ចុះថ្ងៃទី២៩ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៤ ស្តីពីការកំណត់នីតិវិធីសម្រាប់ការបើកផ្តល់បៀវត្សជូនមន្ត្រីរាជការស៊ីវិល
- សារាចរលេខ ០២ សរ ចុះថ្ងៃទី២១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៤ ស្តីពីការកំណត់នីតិវិធីសម្រាប់ការបើកផ្តល់បៀវត្សជូននគរបាលជាតិនិងយោធិន។

ដើម្បីការអនុវត្តនីតិវិធីសម្រាប់ការបើកផ្តល់បៀវត្សប្រចាំខែជូនមន្ត្រីរាជការស៊ីវិល នគរបាលជាតិ យោធិន និងប្រាក់កម្រៃរបស់មន្ត្រីជាប់កិច្ចសន្យានិងបុគ្គលិកអណ្តែត ប្រាមណីយ៍ប្រាក់បញ្ញើរបស់ក្រុមប្រឹក្សានៃរដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ សូមធ្វើការណែនាំអំពីគោលការណ៍សំខាន់ៗនិងនីតិវិធីបច្ចេកទេសដល់ក្រសួង ស្ថាប័នមន្ទីរជំនាញ អង្គភាពពាក់ព័ន្ធ ប្រាមណីយ៍សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ ដូចខាងក្រោម៖

១. ការផ្ទេរសិទ្ធិក្នុងការចុះហត្ថលេខាលើអាណត្តិបើកប្រាក់៖
 - ក. ថវិការបស់ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ និងអង្គភាពពាក់ព័ន្ធ៖
 - រដ្ឋមន្ត្រី ប្រធានស្ថាប័ន ប្រធានអង្គភាព ក្នុងនាមជាអាណាប័កដើមខ្សែ ពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាដោយផ្ទាល់លើអាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្សប្រចាំខែរបស់មន្ត្រីរាជការស៊ីវិល នគរបាលជាតិ និងយោធិន, និងអាណត្តិបើកប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែរបស់មន្ត្រីជាប់កិច្ចសន្យានិងបុគ្គលិកអណ្តែត។ រដ្ឋមន្ត្រី ប្រធានស្ថាប័ន ប្រធានអង្គភាព អាចធ្វើប្រតិភូកម្មដល់មន្ត្រីក្រោមឱវាទក្នុងនាមជាអាណាប័កផ្ទេរសិទ្ធិ ដើម្បីពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាជំនួសលើអាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្សនិងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ។
 - រដ្ឋមន្ត្រី ប្រធានស្ថាប័ន ប្រធានអង្គភាព ក្នុងនាមជាអាណាប័កដើមខ្សែ អាចធ្វើប្រតិភូកម្មដល់ប្រធានមន្ទីរក្រោមឱវាទ ក្នុងនាមជាអាណាប័កផ្ទេរសិទ្ធិ ឬ អភិបាលនៃគណៈអភិបាលរាជធានី ខេត្ត ក្នុងនាមជាអាណាប័កផ្ទេរសិទ្ធិ ត្រូវបន្តធ្វើប្រតិភូកម្ម (តាមរយៈដីកា) ជូនប្រធានមន្ទីរ ដើម្បីពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាលើអាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្សនិងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ សម្រាប់មន្ត្រីរាជការ មន្ត្រីជាប់កិច្ចសន្យានិងបុគ្គលិកអណ្តែត បម្រើការងារក្នុងមន្ទីរជំនាញ។ ដោយឡែក អាណត្តិបើកប្រាក់ក្រៅពីបៀវត្សនិងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ ត្រូវបន្តពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាផ្ទាល់ដោយអភិបាលនៃគណៈអភិបាលរាជធានី ខេត្ត ឬ អភិបាលរងនៃគណៈអភិបាលរាជធានី ខេត្ត ក្នុងនាមជាអាណាប័កផ្ទេរសិទ្ធិ។

ខ. ថវិការបស់រដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ:

-អភិបាលនៃគណៈអភិបាលរាជធានី ខេត្ត ក្នុងនាមជាអាណាប័កដើមខ្សែ ពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាដោយផ្ទាល់ ឬ ប្រគល់សិទ្ធិជូនអភិបាលរង ដើម្បីពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាលើអាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្សនិងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែសម្រាប់ មន្ត្រីរាជការ មន្ត្រីជាប់កិច្ចសន្យានិងបុគ្គលិកអណ្តែត និងអាណត្តិបើកប្រាក់ឧបត្ថម្ភសម្រាប់ក្រុមប្រឹក្សារាជធានី ខេត្ត។

-អភិបាលនៃគណៈអភិបាលក្រុង ស្រុក ក្នុងនាមជាអាណាប័កដើមខ្សែ ពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាដោយផ្ទាល់ ឬ ប្រគល់សិទ្ធិជូនអភិបាលរង ដើម្បីពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាលើអាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្សនិងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែសម្រាប់ មន្ត្រីរាជការ មន្ត្រីជាប់កិច្ចសន្យានិងបុគ្គលិកអណ្តែត និងអាណត្តិបើកប្រាក់ឧបត្ថម្ភសម្រាប់ក្រុមប្រឹក្សាក្រុង ស្រុក។

-អភិបាលនៃគណៈអភិបាលខណ្ឌ ក្នុងនាមជាអាណាប័កផ្ទេរសិទ្ធិ ពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាដោយផ្ទាល់ ឬ ប្រគល់សិទ្ធិ ជូនអភិបាលរង ដើម្បីពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាលើអាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្សនិងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែសម្រាប់មន្ត្រីរាជការ មន្ត្រី ជាប់កិច្ចសន្យានិងបុគ្គលិកអណ្តែត និងអាណត្តិបើកប្រាក់ឧបត្ថម្ភសម្រាប់ក្រុមប្រឹក្សាខណ្ឌ។

-មេឃុំ ក្នុងនាមជាអាណាប័កដើមខ្សែ ពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាដោយផ្ទាល់ ឬ ប្រគល់សិទ្ធិជូនជំទប់ ដើម្បីពិនិត្យនិង ចុះហត្ថលេខាលើអាណត្តិបើកប្រាក់ឧបត្ថម្ភសម្រាប់ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែសម្រាប់មន្ត្រីជាប់កិច្ចសន្យា។

-ចៅសង្កាត់ ក្នុងនាមជាអាណាប័កផ្ទេរសិទ្ធិ ពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាដោយផ្ទាល់ ឬ ប្រគល់សិទ្ធិជូនចៅសង្កាត់រង ដើម្បី ពិនិត្យនិងចុះហត្ថលេខាលើអាណត្តិបើកប្រាក់ឧបត្ថម្ភសម្រាប់ក្រុមប្រឹក្សាសង្កាត់ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែសម្រាប់មន្ត្រីជាប់ កិច្ចសន្យា។

២. ការបញ្ជូនអាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ មកអគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ:

ក. នៅថ្នាក់កណ្តាល:

ក.១. ករណីដែលក្រសួង ស្ថាប័ន អង្គភាព មានមន្ត្រីត្រួតពិនិត្យហិរញ្ញវត្ថុអមជាមួយ:

-អាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្សនិងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ ដែលត្រូវបានចុះហត្ថលេខាដោយអាណាប័ក និងទទួលបាន ទិដ្ឋាការពីមន្ត្រីត្រួតពិនិត្យហិរញ្ញវត្ថុអមក្រសួង ស្ថាប័ន អង្គភាព ត្រូវបញ្ជូនទៅអគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ យ៉ាងយូរត្រឹមថ្ងៃ ទី៤នៃសប្តាហ៍ទី៣នៃខែនីមួយៗ។

ក.២. ករណីដែលក្រសួង ស្ថាប័ន អង្គភាពមិនទាន់មានមន្ត្រីត្រួតពិនិត្យហិរញ្ញវត្ថុអមជាមួយ:

-អាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្សនិងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ ដែលត្រូវបានចុះហត្ថលេខាដោយអាណាប័ក ត្រូវបញ្ជូនមក ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ (អគ្គនាយកដ្ឋានថវិកា) យ៉ាងយូរត្រឹមថ្ងៃទី៣នៃសប្តាហ៍ទី៣នៃខែនីមួយៗ ដើម្បីទទួលបាន ទិដ្ឋាការ និងត្រូវបញ្ជូនទៅអគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ យ៉ាងយូរត្រឹមថ្ងៃទី៤នៃសប្តាហ៍ទី៣នៃខែនីមួយៗ។

-អាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្សនិងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែរបស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ (ផ្នែកសន្តិសុខសាធារណៈ) និងក្រសួងការពារជាតិ ដែលត្រូវបានចុះហត្ថលេខាដោយអាណាប័ក ត្រូវបញ្ជូនមកក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ (អគ្គនាយកដ្ឋានថវិកា) យ៉ាងយូរត្រឹម ថ្ងៃទី១៨នៃខែនីមួយៗដើម្បីទទួលបានទិដ្ឋាការ និងត្រូវបញ្ជូនទៅអគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ យ៉ាងយូរត្រឹមថ្ងៃទី២២នៃ ខែនីមួយៗ។

ខ. នៅថ្នាក់រាជធានី ខេត្ត:

-អាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែរបស់មន្ទីរជំនាញ រាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ ដែលត្រូវបានចុះហត្ថលេខាដោយអាណាប័ក ត្រូវបញ្ជូនមកមន្ទីរសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុយ៉ាងយូរត្រឹមថ្ងៃទី៣នៃសប្តាហ៍ទី៣នៃ

ខែនីមួយៗ ដើម្បីទទួលបានទិដ្ឋភាព និងត្រូវបញ្ជូនទៅរតនាគាររាជធានី ខេត្ត យ៉ាងយូរត្រឹមថ្ងៃទី៤នៃសប្តាហ៍ទី៣នៃខែ នីមួយៗ។

-អាណត្តិបើកប្រាក់ឧបត្ថម្ភរបស់ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ សង្កាត់ និងប្រាក់កម្រៃរបស់មន្ត្រីជាប់កិច្ចសន្យា ដែលត្រូវបានចុះ ហត្ថលេខាដោយអាណាប័កត្រូវបញ្ជូនទៅរតនាគាររាជធានី ខេត្ត យ៉ាងយូរត្រឹមថ្ងៃទី៤នៃសប្តាហ៍ទី៣នៃខែនីមួយៗ។

៣. ការបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃ ពីអគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ:

-អគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ (រតនាគារថ្នាក់កណ្តាល និងរតនាគាររាជធានី ខេត្ត) ត្រូវចាត់ចែងការត្រួតពិនិត្យនិង រៀបចំបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃ ដល់ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំសង្កាត់ ឱ្យបានក្នុងសប្តាហ៍ទី៤នៃខែនីមួយៗ ដោយយោងតាមតារាងពេលវេលានៃការបើកផ្តល់ ប្រាក់បៀវត្ស (ឧបសម្ព័ន្ធភ្ជាប់មកជាមួយ) ដែលមានការសម្រេចពីរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ។

ក. ករណីអាណត្តិបើកប្រាក់មកដល់អគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិទាន់ពេលវេលាកំណត់:

-រតនាគារថ្នាក់កណ្តាលនិងរតនាគាររាជធានី ខេត្ត ត្រូវបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ ជូន ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ ទៅតាមនីតិវិធីហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈ ជាធរមាន និងទៅតាមតារាងពេលវេលានៃការបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្ស ដែលបានសម្រេចដោយរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ ឱ្យបានមុន១ថ្ងៃនៃកាលកំណត់នៅក្នុងតារាងពេលវេលានៃការបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្ស។ ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ ត្រូវបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់កម្រៃ និងប្រាក់ឧបត្ថម្ភ ដល់មន្ត្រីក្រោម ឱវាទរបស់ខ្លួនឱ្យទាន់ពេលវេលានៃកាលកំណត់នៅក្នុងខែនីមួយៗ ក្នុងករណី មន្ត្រីក្រោមឱវាទពុំមានគណនីប្រាក់បៀវត្សតាម ប្រព័ន្ធផ្តនាការ។

ខ. ករណីអាណត្តិបើកប្រាក់មកដល់អគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិមិនទាន់ពេលវេលាកំណត់:

ខ.១. ថវិការបស់ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ និងអង្គភាពពាក់ព័ន្ធ:

-ផ្អែកតាមតារាងទូទាត់បៀវត្សនិងតារាងកាត់ពន្ធលើបៀវត្សប្រចាំខែ ដែលផ្តល់ដោយក្រសួងមុខងារសាធារណៈ រតនាគារ ថ្នាក់កណ្តាល និងរតនាគាររាជធានី ខេត្ត ត្រូវផ្តល់បុរេប្រទានជាសាច់ប្រាក់ដោយស្វ័យប្រវត្តិដល់ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព ទៅតាមតារាងពេលវេលានៃការបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្ស ឱ្យបានមុន១ថ្ងៃ ដោយចាត់ទុកថាក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ និង អង្គភាពពាក់ព័ន្ធ បានឯកភាពជាស្វ័យប្រវត្តិលើក្នុងលេខនៃតារាងទូទាត់បៀវត្សប្រចាំខែ។

-ចំពោះក្រសួងមហាផ្ទៃ (ផ្នែកសន្តិសុខសាធារណៈ) និងក្រសួងការពារជាតិ: ផ្អែកតាមអាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្សចុះ ហត្ថលេខាត្រឹមត្រូវដោយអាណាប័ក) ដែលត្រូវបានថតចម្លងជូនអគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ ឬ ផ្អែកតាមអាណត្តិបើកប្រាក់ បៀវត្សខែមុន រតនាគារថ្នាក់កណ្តាល និងរតនាគាររាជធានី ខេត្ត ត្រូវផ្តល់បុរេប្រទានជាសាច់ប្រាក់ដោយស្វ័យប្រវត្តិដល់ក្រសួង មហាផ្ទៃ (ផ្នែកសន្តិសុខសាធារណៈ) និងក្រសួងការពារជាតិ ទៅតាមតារាងពេលវេលានៃការបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្ស ឱ្យបានមុន១ថ្ងៃ ដោយចាត់ទុកថា ក្រសួងទាំងពីរបានឯកភាពជាស្វ័យប្រវត្តិលើក្នុងលេខនៃអាណត្តិបើកប្រាក់ថតចម្លងប្រចាំខែ ឬ អាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្ស ប្រចាំខែមុន។ ភ្នាក់ងារបើកផ្តល់របស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ និងក្រសួងការពារជាតិ ត្រូវផ្តល់តារាងបែងចែកបៀវត្សរបស់នគរបាលជាតិ និងយោធិនសម្រាប់អង្គភាពនីមួយៗ ឱ្យបានមុនថ្ងៃទី២២នៃខែនីមួយៗ មកអគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ។

-ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព ត្រូវផ្តល់លិខិតយុត្តិការនិងអាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្សប្រចាំខែដែលចុះហត្ថលេខា ដល់ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ ផ្អែកតាមករណីពាក់ព័ន្ធនីមួយៗ ដើម្បីធ្វើការទូទាត់ជំរះបញ្ជីបុរេប្រទាននោះតាមក្រោយឱ្យ ល្របតាមនីតិវិធីហិរញ្ញវត្ថុ ដោយមិនឱ្យលើសពីរយៈពេល១សប្តាហ៍ក្រោយពីទទួលបានប្រាក់បុរេប្រទាន។

ខ.២. ថវិការបស់រដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ

- ផ្អែកតាមតារាងទូទាត់បៀវត្សនិងតារាងកាត់ពន្ធលើបៀវត្សប្រចាំខែដែលផ្តល់ដោយក្រសួងមុខងារសាធារណៈ តារាងប្រាក់ឧបត្ថម្ភក្រុមប្រឹក្សា តារាងប្រាក់កម្រៃសម្រាប់មន្ត្រីជាប់កិច្ចសន្យានិងបុគ្គលិកអណ្តែត ដែលត្រូវបានរៀបចំដោយសាមីអង្គភាព និងតារាងពេលវេលានៃការបើកផ្តល់បៀវត្ស រតនាគាររាជធានី ខេត្ត ត្រូវផ្តល់បុរេប្រទានជាសាច់ប្រាក់ដោយស្វ័យប្រវត្តិ។

- សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ ត្រូវផ្តល់អាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ ព្រមទាំងលិខិតយុត្តិការ ដែលត្រូវបានចុះហត្ថលេខារួច មករតនាគាររាជធានី ខេត្ត ផ្អែកតាមករណីពាក់ព័ន្ធនីមួយៗ ដើម្បីធ្វើការទូទាត់ជំរះបញ្ជីបុរេប្រទាននោះតាមក្រោយឱ្យស្របតាមនីតិវិធីហិរញ្ញវត្ថុ ដោយមិនឱ្យលើសពីរយៈពេល១សប្តាហ៍ក្រោយពីបានទទួលប្រាក់បុរេប្រទាន។

បញ្ជាក់:

- ចំនួនទឹកប្រាក់បុរេប្រទានដែលត្រូវបើកផ្តល់ជូនក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ គឺជាចំនួនទឹកប្រាក់បានកាត់ពន្ធរួច។

- ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព ត្រូវពិតគូជាមុន ដើម្បីធានាថា មានឥណទានគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់បោះផ្សាយអាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ ឬ មានឥណទានគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីអាចបើកប្រាក់បុរេប្រទាន។

- សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំសង្កាត់ ត្រូវពិតគូជាមុន ដើម្បីធានាថា មានឥណទានគ្រប់គ្រាន់និងសមតុល្យគណនីប្រាក់បញ្ញើថវិកា សម្រាប់បោះផ្សាយអាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ ឬ មានឥណទានគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីអាចបើកប្រាក់បុរេប្រទាន។

- ក្នុងករណីដែលអាណត្តិបើកប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ បានមកដល់រតនាគារកណ្តាលនិងរតនាគាររាជធានី ខេត្តក្រោយពីការផ្តល់បុរេប្រទាន តែពុំបានបញ្ជាក់កម្មវត្ថុចំណាយថាត្រូវទូទាត់បុរេប្រទានទេ រតនាគារថ្នាក់កណ្តាលនិងរតនាគាររាជធានី ខេត្តមានភារកិច្ចកែតម្រូវនៅលើអាណត្តិបើកប្រាក់ដោយផ្ទាល់ នូវកម្មវត្ថុ “ទូទាត់បុរេប្រទាន” ។

- ក្នុងករណីដែលការបើកផ្តល់ប្រាក់បុរេប្រទានមានចំនួនច្រើនជាងអាណត្តិទូទាត់ប្រាក់បៀវត្សប្រចាំខែ ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ ត្រូវបង់ប្រាក់ដែលលើស ចូលរតនាគារថ្នាក់កណ្តាលនិងរតនាគាររាជធានី ខេត្តវិញ។

- ក្នុងករណីដែលការបើកផ្តល់ប្រាក់បុរេប្រទានមានចំនួនតិចជាងអាណត្តិទូទាត់ប្រាក់បៀវត្សប្រចាំខែ រតនាគារថ្នាក់កណ្តាលនិងរតនាគាររាជធានី ខេត្ត ត្រូវបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែដែលខ្វះបន្ថែម ជូនក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់។

- ភ្នាក់ងារបើកផ្តល់របស់ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ ពុំចាំបាច់រៀបចំប័ណ្ណឥណទានដើម្បីស្នើសុំបើកប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែទៀតឡើយ។ ក្នុងករណីមានការផ្លាស់ប្តូរភ្នាក់ងារបើកផ្តល់ ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ ត្រូវជូនដំណឹងទៅរតនាគារថ្នាក់កណ្តាលនិងរតនាគាររាជធានី ខេត្ត ឱ្យបាន៤ថ្ងៃមុនពេលវេលាកំណត់នៃតារាងពេលវេលានៃការបើកប្រាក់បៀវត្ស បើពុំដូច្នោះទេ រតនាគារថ្នាក់កណ្តាលនិងរតនាគាររាជធានី ខេត្ត នឹងបើកផ្តល់ទៅតាមឈ្មោះភ្នាក់ងារបើកផ្តល់នៃខែមុន ដោយចាត់ទុកថា ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ ពុំមានការ

ផ្លាស់ប្តូរភ្នាក់ងារបើកផ្តល់ទេ ហើយក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ ត្រូវទទួលខុសត្រូវលើកិច្ចការផ្លាស់ប្តូរភ្នាក់ងារបើកផ្តល់នេះ។

៤. នីតិវិធីនៃការបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ

-អគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ នឹងធ្វើការបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ សម្រាប់មន្ត្រី មន្ត្រីជាប់កិច្ចសន្យា និងបុគ្គលិកអណ្តែតរបស់ក្រសួង ស្ថាប័ន អង្គភាព មន្ទីរជំនាញ នគរបាលជាតិ យោធិន សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ ឃុំ សង្កាត់ ដូចខាងក្រោម៖

ក. ការផ្ទេរតាមប្រព័ន្ធធនាគារ

-រតនាគារថ្នាក់កណ្តាលនិងរតនាគាររាជធានី ខេត្ត នឹងធ្វើការផ្ទេរប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃ តាម ប្រព័ន្ធធនាគារ ដើម្បីផ្ទេរផ្ទាល់ទៅគណនីរបស់មន្ត្រីម្នាក់ៗ របស់ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព និងនគរបាលជាតិ យោធិន សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ ដែលបានបើកនៅធនាគារពាណិជ្ជនិងសាខា ឱ្យបានមុន១ថ្ងៃនៃ កាលកំណត់នៅក្នុងតារាងពេលវេលានៃការបើកផ្តល់បៀវត្ស។

-ដើម្បីមានមូលដ្ឋានក្នុងការផ្ទេរប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ តាមប្រព័ន្ធធនាគារ ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ ត្រូវបញ្ជាក់ក្នុងតារាងទូទាត់ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ នូវលេខគណនី ចំនួនទឹកប្រាក់សរុប និងធនាគារដែលត្រូវផ្ទេរ។

ខ. ការបើកប្រាក់ផ្ទាល់

-ក្នុងករណីដែលមន្ត្រី មន្ត្រីជាប់កិច្ចសន្យា និងបុគ្គលិកអណ្តែតរបស់ក្រសួង ស្ថាប័ន អង្គភាព មន្ទីរជំនាញ នគរបាលជាតិ យោធិន សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ ឃុំ សង្កាត់ មិនទាន់បើកគណនីនៅធនាគារពាណិជ្ជ រតនាគារថ្នាក់កណ្តាល និងរតនាគាររាជធានី ខេត្ត ត្រូវបោះផ្សាយមូលប្បទានបំពេញភ្នាក់ងារបើកផ្តល់ ឱ្យបានមុន១ថ្ងៃនៃកាលកំណត់នៅក្នុងតារាង ពេលវេលានៃការបើកផ្តល់បៀវត្សដើម្បីបើកប្រាក់ពិធនាគារ ហើយក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរជំនាញ អង្គភាព សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងឃុំ សង្កាត់ ត្រូវបើកប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងប្រាក់កម្រៃប្រចាំខែ ឱ្យបានទាន់ពេលវេលា កំណត់នៃតារាងពេលវេលានៃការបើកប្រាក់បៀវត្សនៅក្នុងខែនីមួយៗ ដោយមានការទទួលខុសត្រូវ។

ទទួលបានសារចរណ៍នាំនេះ សូមឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រីពាក់ព័ន្ធ និងអភិបាលនៃគណៈអភិបាល នៃរដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ មេឃុំ ចៅសង្កាត់ មេត្តាសហការអនុវត្តសារចរណ៍នាំនេះ ឱ្យមានប្រសិទ្ធភាពចាប់ពីថ្ងៃចុះហត្ថលេខា តទៅ។

ចម្លងជូន៖

- អគ្គលេខាធិការព្រឹទ្ធសភា
- អគ្គលេខាធិការរដ្ឋសភា
- ទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី
- ខុទ្ទកាល័យសម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ
- ហ៊ុន សែន** នាយករដ្ឋមន្ត្រី
- គ្រប់ក្រសួង ស្ថាប័ន មន្ទីរ អង្គភាព និងគ្រប់រដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ "ដើម្បីអនុវត្ត"
- ឯកសារ-កាលប្បវត្តិ

